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Royal LePage In the 
Comox Valley

#121-750 Comox Road, 
Courtenay, B.C. V9N 3P6

Bus: 250-334-3124
Toll Free: 1-800-638-4226 

Fax: 250-334-1901
www.royallepagecomoxvalley.com
Email: royallepagecv@shaw.ca

 212 - 1015 CUMBERLAND RD., COURTENAY
LOOKING TO GET INTO THE CONDO MAR-
KET? This well maintained 2 bedroom unit may be 
perfect for you! Centrally located and within walking 
distance of downtown shops, grocery stores, and 
an assortment of eating establishments, is clean 
and owner occupied. Bright with newer vinyl win-
dows and a storage room inside. Seller is offering 
a $5000 decorating bonus to the buyer on closing!

 4740 ISLAND HWY. N., COURTENAY 
MID-CENTURY MODERN RANCHER! Just 
minutes north of downtown, this charming rancher 
sits on a spacious 0.34-acre lot with dual frontage 
on Island Hwy and Oakridge Drive. There's plenty 
of room to park your RV, boat, or other toys. Inside, 
you'll love the vaulted ceilings and vinyl floors, a 
woodstove insert and updated kitchen! 3 bed, 1 full 
bath, and a generous utility/storage room.
$749,900 $260,000

Andrea Davis
Personal Real

Estate Corporation

250-792-0778
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SAREX 2025 was hosted at 19 Wing Comox by 442 Transport and Rescue 
Squadron, with support from the BC RCMP, the Royal Canadian Navy, Coast-
al Nations - Coast Guard Auxiliary and the Royal Canadian Marine Search 
and Rescue – Station 60 Comox, between September 22 and 26. Aircrews 
used 14 aircraft to respond to over 100 simulated search and rescue mis-
sions. In 68 airborne sorties and 28 ground events, more than 200 SAR 
professionals trained to improve interagency response to aeronautical and 
maritime SAR cases. 
The exercise involved RCAF crews from Comox, Goose Bay, Greenwood, 

Trenton, Winnipeg, and Yellowknife, and USCG crews from Kodiak, Sitka, 
Port Angeles, Mobile, and Corpus Christi. International observers from Bra-
zil, Chile, and Spain attended as they also operate the C-295 airframe.
The exercise culminated in a simulated Royal Canadian Navy Orca-class 

vessel in distress and aircrews were briefed with limited information. They 
coordinated response, prioritized medical care, and deconflicted mission 
plans, allowing for a dynamic competition between fixed-wing and rota-
ry-wing SAR crews that was designed to test and refine their operational 
readiness.

SAREX 2025 a été organisé à la 19e Escadre Comox par le 442e Escadron de 
transport et de sauvetage, avec le soutien de la GRC de la Colombie-Britan-
nique, de la Marine royale canadienne, des Nations côtières - Garde côtière 
auxiliaire et de la Marine royale canadienne de recherche et sauvetage - 
Station 60 Comox, entre le 22 et le 26 septembre. Les équipages ont utili-
sé 14 avions pour répondre à plus de 100 missions simulées de recherche 
et sauvetage (SAR). Au cours de 68 sorties aériennes et 28 événements 
au sol, plus de 200 professionnels de SAR se sont entraînés à améliorer la 
réponse interinstitutionnelle aux cas de SAR aéronautiques et maritimes.
L’exercice a mobilisé des équipages de l’ARC de Comox, Goose Bay, 

Greenwood, Trenton, Winnipeg et Yellowknife, ainsi que des équipages de 
le GCÉU de Kodiak, Sitka, Port Angeles, Mobile et Corpus Christi. Des ob-
servateurs internationaux du Brésil, du Chili et de l’Espagne ont également 
assisté à l’exercice, car ils utilisent également la cellule C-295.
L’exercice a culminé avec la simulation d’un navire de classe Orca de la 

Marine royale canadienne en détresse, et les équipages aériens ont reçu 
des informations limitées. Ils ont coordonné leur réponse, donné la prio-
rité aux soins médicaux et harmonisé les plans de mission, ce qui a per-
mis une compétition dynamique entre les équipages SAR à voilure fixe et 
à voilure tournante, conçue pour tester et affiner leur état de préparation 
opérationnelle.
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PROUD TO SUPPORT
442 SQN & SAREX

“The participation of one of our Orca-class vessels in the mass casualty scenario at SAREX 
2025 provided a valuable training opportunity for the ship’s crew. For the Royal Canadian Navy, 
Search and Rescue is more than a humanitarian task, it is a core maritime security function that 
reflects Canada’s national responsibility and international commitment to protecting lives at sea.”
«La participation d›un de nos navires de classe Orca au scénario d›accident majeur lors du 

SAREX 2025 a été une occasion précieuse de formation pour l›équipage du navire. Pour la Marine 
royale canadienne, la recherche et le sauvetage sont plus qu›une tâche humanitaire, c›est une 
fonction essentielle de sécurité maritime qui reflète la responsabilité nationale et l›engagement 
international du Canada à protéger les vies en mer.»

~ Capt(N) (capv) Jeff Hopkins, MARPAC/ JTF(P) Chief of Staff | FMAR(P)/ chef d'état-major de FOIP
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Phone or text: 250-650-0650
Email: marcyjpetersen@gmail.com 

Good condition,
needs updating, from a 

non-smoking home.
42" chest,

34" waist, 32" leg.

 $400 
Courtenay, BC Courtenay, BC 

Mess kit
for sale

“Much like the crews tackling the scenarios, teamwork by all Wing elements has been funda-
mental to the successful execution of SAREX 2025. From exceptional ATC, Wing Ops, fueling, 
feeding, traffic, contracting, financial, security, IT, and many more behind the scenes folks, 19 
Wing should be proud of this accomplishment.” 
«Tout comme les équipes qui ont géré les scénarios, le travail d›équipe de tous les éléments de 

l'escadre a été essentiel à la réussite de SAREX 2025. Grâce à l›exceptionnel travail du contrôle 
aérien, des opérations de l'escadre, du ravitaillement en carburant, de l'alimentation, de la 
circulation, des contrats, des finances, de la sécurité, de l›informatique et de nombreux autres 
acteurs en coulisses, la 19e Escadre peut être fière de cette réussite.» 

~ Maj Blake McNaughton, 442 Sqn Operations Officer / officier des opérations du 442e Escadron M
C
pl (cplc) Trevor Pom

arenski
A
vr Z

hi S
heng Lin

A
vr Z

hi S
heng Lin

A
vr Z

hi S
heng Lin

M
arc B

edard



		  5OCTOBER 7, 2025  |  TOTEM TIMES  |  7 OCTOBRE 2025                                       cfmws.ca/totemtimes

㄀㘀㈀㔀 䴀椀氀椀琀愀爀礀 刀漀眀Ⰰ  䰀愀稀漀Ⰰ  䈀䌀   ㈀㔀　⸀㌀㌀㤀⸀㔀㔀㔀㌀    

CANEX.CACANEX.CA

䌀漀洀攀 漀甀琀 愀渀搀 琀爀礀 漀甀爀 渀攀眀 愀洀愀稀椀渀最氀礀 搀攀氀椀挀椀漀甀猀 愀渀搀 
栀攀愀氀琀栀礀 匀琀漀渀攀最爀椀氀氀 䐀椀渀椀渀最 䔀砀瀀攀爀椀攀渀挀攀℀
吀栀椀猀 甀渀椀焀甀攀 ᰠ搀爀礀 挀漀漀欀椀渀最ᴠ 洀攀琀栀漀搀 椀猀 爀攀挀漀最渀椀稀攀搀 愀猀 
戀攀椀渀最 漀渀攀 漀昀 琀栀攀 栀攀愀氀琀栀椀攀猀琀 洀攀琀栀漀搀猀 愀瘀愀椀氀愀戀氀攀 琀漀搀愀礀⸀
匀椀洀瀀氀攀Ⰰ 栀攀愀氀琀栀礀Ⰰ 搀攀氀椀挀椀漀甀猀 愀渀搀 昀甀渀℀ 䌀漀洀攀 戀礀 愀渀搀 攀渀樀漀礀 
琀栀攀 戀攀猀琀 猀琀攀愀欀Ⰰ 栀愀氀椀戀甀琀 漀爀 猀愀氀洀漀渀 礀漀甀 洀愀礀 攀瘀攀爀 琀愀猀琀攀⸀

㈀㌀㔀㔀 䴀愀渀猀昀椀攀氀搀 䐀爀⸀Ⰰ 
䌀漀甀爀琀攀渀愀礀

㈀㔀　ⴀ㌀㌀㐀ⴀ㐀㔀　　
眀眀眀⸀眀栀椀猀琀氀攀猀琀漀瀀瀀甀戀⸀挀漀洀

⨀䰀椀瘀攀 䔀渀琀攀爀琀愀椀渀洀攀渀琀 䘀爀椀⸀ ☀ 匀愀琀⸀⨀
⨀䈀攀攀爀 愀渀搀 圀椀渀攀 匀琀漀爀攀⨀

⨀䄀氀氀 漀甀爀 挀漀氀搀 戀攀攀爀 愀渀搀 猀瀀椀爀椀琀猀 愀爀攀 
猀漀氀搀 愀琀 氀椀焀甀漀爀 猀琀漀爀攀 瀀爀椀挀攀猀 漀爀 戀攀氀漀眀⸀⨀

䄀吀吀䔀一吀䤀伀一 䴀䤀䰀䤀吀䄀刀夀 䴀䔀䴀䈀䔀刀匀℀

 10%
OFF

ADDITIONAL
BENEFITS:

REGULAR FAMILY  PASSES

FOR MILITARY SPOUSES &

CHILDREN: 3+ FAMILY

MEMBERS WHO LIVE IN THE

SAME HOUSEHOLD

TO SCORE YOUR PASS SAVINGS VISIT 

www.mountwashington.ca/sale

SPECIAL SAVINGS ON A
MILITARY SEASON PASS!

UNLIMITED

STANDARD GOLD PASS

1299$

DISCOUNTED MILITARY PRICE

STANDARD MILITARY PRICE

LIMITED
TIME
ONLY!

EARLY BIRD SALE ENDS NOV. 11

499$

599$
NEW
DISCOUNTED
IN SEASON
RATE **

** ALPINE & NORDIC
ACTIVITY ACCESS

WITH ALL THE BENEFITS AND
DISCOUNTS OF A GOLD PASS FOR

A HEAVILY DISCOUNTED PRICE!

AVAILABLE ALL WINTER

*EARLY BIRD SALE DISCOUNTS END AT MIDNIGHT ON NOVEMBER 11, 2025.
**MILITARY PASS: ACTIVE ENLISTED MILITARY SERVICE MEMBERS AND VETERANS
ARE ELIGIBLE FOR THIS DISCOUNTED PASS  WITH VALID VERIFICATION. DOES NOT
INCLUDE FIRE, POLICE, AMBULANCE, SPOUSES/FAMILIES, CIVILIANS, ETC.
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“SAREX is a chance to highlight the new capabilities of the Kingfisher. 
We invited every country that operates the C-295 in a search-and-rescue 
role to compare techniques, learn from each other, and find new ways 
to operate the aircraft. It’s a team effort.” 
«SAREX est l’occasion de mettre en avant les nouvelles capacités du 

Kingfisher. Nous avons invité tous les pays qui utilisent le C-295 dans 
le cadre de missions de recherche et de sauvetage à comparer leurs 
techniques, à apprendre les uns des autres et à trouver de nouvelles 
façons d’utiliser cet avion. C’est un travail d’équipe.»

~ Maj Olivier Markon, SAREX director / directeur de SAREX
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TJ Burnett (centre), a representative of SISIP Financial presents a cheque to 19 Wing Com-
mander Col Chris Shapka (left) and 19 Wing Chief Warrant Officer CWO Dan McCutch-
eon following REXSPO 2025. | TJ Burnett (au centre), représentant de SISIP Financial, 
remet un chèque au commandant de la 19e Escadre, le col Chris Shapka (à gauche), et à 
l'adjudant-chef de la 19e Escadre adjuc Dan McCutcheon, à l'issue du salon REXSPO 2025.
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The 19 Wing military community gathered at the Fitness and Community Centre on September 7 to take 
part in the annual Community Day and REXSPO, offering a dynamic social event for all ages while show-
casing the recreational opportunities at 19 Wing Comox. Featuring 19 Wing vehicles, yard games, sport, 
and an opportunity to chat with members of the various rec clubs, there was something for everyone! 
Check out cfmws.ca/comox for club and programming updates!

La communauté militaire de la 19e Escadre s’est réunie au Centre de conditionnement physique et com-
munautaire le 7 septembre pour participer à la Journée communautaire et REXSPO, un événement social 
dynamique pour tous les âges qui met en valeur les possibilités de loisirs offertes à la 19e Escadre de Co-
mox. Avec les véhicules de la 19e Escadre, des jeux de plein air, des activités sportives et la possibilité de 
discuter avec les membres des différents clubs de loisirs, il y en avait pour tous les goûts! Consultez sb-
mfc.ca/comox pour connaître les dernières nouvelles concernant le club et les programmes!

cfmws.ca/comox
smbfc.ca/comox
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Accepting new patients!
Book online at KisaRMT.ca

info@KisaRMT.ca  |  403.404.4066  

Re
ad

 th
e 

To
te

m
 T

im
es

 o
nl

in
e!

cf
m

w
s.

ca
/T

ot
em

Ti
m

es
Li

re
 le

 jo
ur

na
l e

n 
lig

ne
!

19 Wing Comox retains the Commodore’s Cup with their fourth consecutive win in the Air Force vs 
Navy flag football game that took place on September 18. The MVP of the game was Cpl Rousseau 
from 442 Sqn. “The weather was perfect, the pre-game BBQ at the CANEX was well attended, and we 
had a good crowd to cheer us to victory,” shared Natasha Neave, sport coordinator. | La 19e Escadre 
Comox conserve la Coupe du Commodore grâce à sa quatrième victoire consécutive lors du match de 
football a draps opposant l’ARC et la MRC, qui s’est déroulé le 18 septembre. Cap Rousseau, du 442e 
Escadron, a été nommé joueur le plus utile du match. «Le temps était parfait, le barbecue d’avant-
match au CANEX a attiré beaucoup de monde et nous avons eu une bonne foule pour nous encourager 
vers la victoire», a déclaré Natasha Neave, coordonnatrice sportive.

Commodore's Cup Commodore's Cup || la coupe du commodore la coupe du commodore
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The National Veterans’ Week Speakers Program (NVWSP) has been con-
necting serving Canadian Armed Forces (CAF) members with communities 
across the country to promote recognition of the courage and contributions 
of our veterans, and to honour their service.
All CAF members bring a unique perspective on remembrance. The NVWSP 

works with schools and community groups across the country who want 
to hear these experiences. To request a speaker, visit Canada.ca and 
search NVWSP 2025 to find all the details in The Maple Leaf. Re-
quests for in-person presentations close on October 20.
Members of 19 Wing are encouraged to participate. Advise your chain of 

command of your interest and follow up with the 19 Wing public affairs 
office for assistance with registering.

Le Programme national des conférenciers de la Semaine des vétérans 
(PNCSV) permet à des membres des Forces armées canadiennes (FAC) 
en service d’établir des liens avec des communautés de partout au pays 
afin de promouvoir la reconnaissance du courage et des contributions de 
nos vétérans et d’honorer leur service.

Chaque membre des FAC offre un point de vue unique sur le souvenir. Le 
PNCSV collabore avec des écoles et des groupes communautaires à tra-
vers le pays qui souhaitent entendre ces témoignages. Pour demander 
un conférencier, rendez-vous sur Canada.ca et recherchez PNCSV 
2025 pour trouver tous les détails dans La Feuille d’érable. La pé-
riode d’inscription pour les présentations en personne prend fin 
le 20 octobre.
Les membres de la 19e Escadre sont encouragés à participer. Informez 

votre chaîne de commandement de votre intérêt et contactez le bureau 
des relations publiques de la 19e Escadre pour obtenir de l’aide pour vous 
inscrire.

The National Defence Workplace Charitable Campaign 2025 has kicked 
off at 19 Wing Comox! Capt Jason Hwang and MCpl Anthony Gibson are 
leading the campaign that will run until December 12. Any registered Ca-
nadian charity can be a recipient, and there are more than 200 registered 
charities right here in the Comox Valley! Ambassadors will be cavassing 
all members, with a campaign goal to reach all personnel. Donations can 
be made via ePledge by payroll deduction, credit card, or PayPal.
La Campagne de charité en milieu de travail de la Défense nationale 

a débuté à la 19e Escadre Comox! Capt Jason Hwang et cplc Anthony 
Gibson dirigent cette campagne qui se déroulera jusqu’au 12 décembre. 
Tout organisme de bienfaisance canadien enregistré peut en être bé-
néficiaire, et il y en a plus de 200 ici même, dans la Comox Valley! Les 
ambassadeurs feront du porte-à-porte auprès de tous les membres, 
l’objectif de la campagne étant d’atteindre l’ensemble du personnel. Les 
dons peuvent être effectués via ePledge par prélèvement sur salaire, 
carte de crédit ou PayPal.

Dress Down Fridays | Vendredis Civils
Dress down Fridays are authorized by WComd, based on a commit-

ment to make a $100 donation via ePledge. This authorization is valid 
until the next campaign (fall 2026). Please send a copy of your receipt 
to your Ambassador. Alternatively, a $3 cash donation can be made for 
single Dress Down Friday or a $10 cash donation for each month. Dress 
is relaxed according to the WSO; clean and neat jeans are permitted.
Les vendredis civils sont autorisés par le commandant de l’escadre, sur 

la base d’un engagement à faire un don de 100$ via ePledge. Cette au-
torisation est valable jusqu’à la prochaine campagne (automne 2026). 
Veuillez envoyer une copie de votre reçu à votre Ambassadeur. Alter-
nativement, un don en argent de 3$ peut être fait pour un vendredi 
civils unique, ou un don en argent de 10$ pour chaque mois. La tenue 
professionnelle décontractée est permise selon l’Ordre de sécurité de 
l’escadre (WSO); des jeans propres et soignés sont permis.

RCEME winter tire clinic | October 15 and 16
Winter is coming! In support of the 19 Wing NDWCC campaign, RCEME is offering a tire change event. RCEME will provide a tire swap from sum-
mer to winter for tires on rims only at Building 101 for a $20 donation per vehicle. Email Brendan.Torry@forces.gc.ca to obtain a waiver and make 
an appointment!
Clinique de pneus d’hiver du GEMRC | 15 et 16 octobre
L’hiver arrive! En soutien à la campagne CCMTDN de la 19e Escadre, le GEMRC offre un événement de changement de pneus. Le GEMRC offrira 
un échange de pneus d’été à hiver contre des pneus sur jantes seulement au bâtiment 101 moyennant un don de 20$ par véhicule. Envoyez un 
courriel à Brendan.Torry@forces.gc.ca pour obtenir une renonciation et prendre rendez-vous!

COURSE TERRY FOX RUNCOURSE TERRY FOX RUN

National Veterans’ Week Speakers Program: National Veterans’ Week Speakers Program: November 5 to 11November 5 to 11
Programme national des conférenciers de la Semaine des vétérans:Programme national des conférenciers de la Semaine des vétérans: du 5 au 11 novembre du 5 au 11 novembre

CAF members – sign up!
Membres des FAC – participer!

Capt Little: 19WingPublicAffairs@forces.gc.ca
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Help us spread the word about making smart choices when it 
comes to buying, charging, and recycling lithium-ion batteries, 
because the wrong move can lead to a fire.
Anything with a lithium-ion battery from phones and laptops 

to e-bikes and power tools, can become a fire hazard if it is 
not charged safely. 
Always use the charger that comes with the device or one 

approved by the manufacturer. If the cord only works when 
you bend it just right, it’s time to replace it!
Before you buy anything with a lithium-ion battery, do your 

homework. Check the packaging and product for a mark from 
a nationally recognized testing lab such as CAN ULC or CSA - 
that stamp means it meets real safety standards.
Charge any lithium-ion battery device on a hard surface - nev-

er on a bed, couch, or under a pillow. And don’t overcharge! 
Once it’s at 100%, unplug and move on.
Charging something big like an e-bike, scooter, or power tool 

with a lithium-ion battery? Do it outside. Use a flat, dry area 
away from direct sunlight, anything wet, kids, or tripping haz-
ards. And make sure your bike or device is secure so that it 
doesn’t fall while charging.
Remember, lithium-ion batteries or devices cannot go in the 

trash or recycling bins! They can start a fire. Drop them off at 
a battery recycling depot – it is safer and better for the planet.
For more information visit fpw.org.

Charge Into Fire Safety: Lithium-Ion Batteries in Your Home 
Fire Prevention Week: October 5 to 11
Branchez-vous sur la sécurité incendie: les batteries lithium-ion dans votre maison
Semaine de la prévention des incendie: du 5 au 11 octobre

Aidez-nous à faire passer le message sur les choix judicieux à faire en matière d’achat, 
de recharge et de recyclage des batteries lithium-ion, car une mauvaise manipulation 
peut provoquer un incendie.
Tout appareil équipé d’une batterie lithium-ion, des téléphones et ordinateurs por-

tables aux vélos électriques et outils électriques, peut présenter un risque d’incendie 
s’il n’est pas rechargé en toute sécurité.
Utilisez toujours le chargeur fourni avec l’appareil ou un chargeur approuvé par le 

fabricant. Si le cordon ne fonctionne que lorsque vous le pliez d’une certaine manière, 
il est temps de le remplacer!
Avant d’acheter un appareil équipé d’une batterie lithium-ion, renseignez-vous. Vé-

rifiez que l’emballage et le produit portent le label d’un laboratoire d’essai reconnu au 
niveau national, tel que CAN ULC ou CSA. Ce label signifie que l’appareil répond à des 
normes de sécurité réelles.
Chargez tout appareil à batterie lithium-ion sur une surface dure, jamais sur un lit, 

un canapé ou sous un oreiller. Et ne le surchargez pas! Une fois qu’il est à 100 %, dé-
branchez-le et passez à autre chose.
Vous chargez un appareil volumineux comme un vélo électrique, un scooter ou un outil 

électrique équipé d’une batterie lithium-ion? Faites-le à l’extérieur. Utilisez une surface 
plane et sèche, à l’abri de la lumière directe du soleil, de toute source d’humidité, des 
enfants ou des risques de trébuchement. Assurez-vous que votre vélo ou votre appa-
reil est bien fixé afin qu’il ne tombe pas pendant le chargement.
N’oubliez pas que les batteries ou appareils au lithium-ion ne doivent pas être jetés à la 

poubelle ou dans les bacs de recyclage! Ils peuvent provoquer un incendie. Déposez-les 
dans un centre de recyclage de batteries: c’est plus sûr et meilleur pour la planète.
Pour plus d’informations, rendez-vous sur fpw.org.
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Healthy Relationships Campaign: October 20 to 31
Campagne sur les relations saines: du 20 au 31 octobre

All relationships face ups and downs, and it can be challenging to navigate your relationship 
when facing military challenges such as deployments and relocations. Through the dedicated 
campaign, CAF members and their families can access a range of tip sheets, webinars, and 

stories from real military couples to help strengthen your relationship.
“This year we have videos on establishing healthy relationships and developing healthy 
behaviours in the early stages of dating and new relationships,” explains the team at the 

Comox MFRC. “Check out all that the campaign has to offer at cfmws.ca/support-services 
/health-wellness/healthyrelationships.”

Toutes les relations connaissent des hauts et des bas, et il peut être difficile 
de gérer votre relation lorsque vous êtes confronté à des défis militaires tels 
que les déploiements et les déménagements. Grâce à cette campagne dédiée, 
les membres des FAC et leurs familles peuvent accéder à une série de fiches-
conseils, de webinaires et de témoignages de couples militaires réels pour vous 
aider à renforcer votre relation.
«Cette année, nous proposons des vidéos sur l’établissement de relations 

saines et le développement de comportements sains au début d’une relation 
amoureuse ou d’une nouvelle relation», explique l’équipe du CRFM Comox. 
«https://sbmfc.ca/services-de-soutien/sante-et-bien-etre/relations-saines.»

Seeking veteran and family participants for training program
Recherche de vétérans et de membres de leur famille pour 
participer à un programme de formation
Veterans and family members have unique 

insights that can transform research and are 
often called upon as advisors to ensure stud-
ies pose relevant questions and address is-
sues that matter to these communities. Yet, 
without training or confidence in research 
processes, many people with lived experience 
may struggle to fully contribute.
This is where the Atlas Institute’s Veteran and 

Family research training program comes in. 
Initially launched as a pilot in early 2025, the 
program seeks to equip the community with 
the skills, confidence and knowledge to par-
ticipate meaningfully in research as advisors, 
co-researchers or participants. Program par-
ticipants learn research terms and processes 
and how to assess and use research literature.
Participants who completed the pilot program 

reported increased confidence in their research 
knowledge and skills and were inspired to 
continue to explore research opportunities in 
the future. The program’s second iteration of-
fers two participation opportunities: an online 
workshop series and an in-depth online course. 
Veterans of the Canadian Armed Forces and 

Royal Canadian Mounted Police and their fam-

ily members who are interested in participat-
ing in the program can express their interest 
at atlasveterans.ca/research-training-pro-
gram-2025.

Les vétérans et les membres de leur famille 
ont des points de vue uniques qui peuvent 
faire bouger les choses dans la recherche et 
sont souvent appelés à titre de conseillers 
pour s’assurer que les études posent des 
questions pertinentes et abordent des en-
jeux importants pour leur communauté. Sans 
formation ni confiance dans les processus de 
recherche, beaucoup de personnes ayant une 
expérience vécue peuvent avoir du mal à par-
ticiper pleinement.
C’est là qu’intervient le programme de for-

mation à la recherche pour les vétérans et 
leurs familles de l’Atlas Institute. Lancé ini-
tialement en tant que projet pilote en 2025, 
le programme vise à donner à la communauté 
les compétences, la confiance et les connais-
sances nécessaires pour contribuer de façon 
significative à la recherche à titre de conseil-
lers, de cochercheurs ou de participants. Les 
participants du programme apprenent les 
termes et les processus de recherche, ainsi 
que la manière d’évaluer et d’utiliser la litté-
rature scientifique.
Les participants qui ont suivi le programme pi-

lote ont déclaré avoir acquis une plus grande 
confiance dans leurs connaissances et compé-
tences en recherche et ont été encouragés à 
continuer à explorer les possibilités de recherche 
à l’avenir. La deuxième édition du programme 
offre deux possibilités de participation: une série 
d’ateliers en ligne et un cours en ligne approfondi.
Les vétérans des Forces armées canadiennes 

et de la Gendarmerie royale du Canada, ainsi 
que les membres de leur famille qui souhaitent 
participer au programme, peuvent exprimer 
leur intérêt en consultant atlasveterans.ca/
research-training-program-2025.



		  11OCTOBER 7, 2025  |  TOTEM TIMES  |  7 OCTOBRE 2025                                       cfmws.ca/totemtimes

Have you heard? Operation Freedom Paws Canada is hosting An Evening with LGen (Ret’d) the 
Honourable Roméo Dallaire to raise funds to empower veterans and individuals with disabilities to 
train their own dog to become a certified service dog.
“Hear from one of Canada’s most respected leaders and humanitarians,” urges the event team. 

“This is more than a speaking event. It is a chance to be moved, inspired, and reminded of the 
strength of the human spirit His powerful stories of resilience, justice, and hope will leave you in-
spired and remind you what it means to lead, and live, with compassion.”
The evening will begin at 7pm on November 6 at the Sid Williams Theatre. Tickets are $60 and 

available at the box office or online at sidwilliamstheatre.com.
“Throughout his military career, LGen Dallaire served most notably as Force Commander of the 

United Nations Assistance Mission for Rwanda during the 1994 genocide. He is a celebrated ad-
vocate for global human rights, as well as a highly respected author, public speaker, leadership 
consultant, international advisor, former Canadian Senator, and founder of la Foundation Roméo 
Dallaire and the Dallaire Institute for Children, Peace, and Security.”
Operation Freedom Paws Canada is a volunteer-run, non-profit organization that operates from 

403 Holiday Road in Fanny Bay. They believe that the special therapeutic canine-human relation-
ship provides all individuals with disabilities an enriched life and the ability to engage more fully 
with their communities. Learn more at ofpcanada.org.

OFP Canada is hosting An Evening 
with LGen (Ret’d) the Honourable 
Roméo Dallaire
L’organisation OFP Canada
organise une soirée avec le lgén
(à la retraite) Roméo Dallaire

Le saviez-vous? L’organisation Operation Freedom Paws Canada organise une soirée avec le lieutenant-gé-
néral (à la retraite) Roméo Dallaire afin de collecter des fonds pour permettre aux vétérans et aux personnes 
handicapées de dresser leur propre chien pour qu’il devienne un chien d’assistance certifié.
«Venez écouter l’un des leaders et humanitaires les plus respectés du Canada», invite l’équipe organisa-

trice. «Il s’agit de bien plus qu’une simple conférence. C’est l’occasion d’être ému, inspiré et de se rappeler 
la force de l’esprit humain. Ses récits poignants sur la résilience, la justice et l’espoir vous inspireront et 
vous rappelleront ce que signifie diriger et vivre avec compassion.»
La soirée débutera à 19h le 6 novembre au Sid Williams Theatre. Les billets sont en vente au prix de 60$ 

à la billetterie ou en ligne sur sidwilliamstheatre.com.
«Tout au long de sa carrière militaire, le lieutenant-général Dallaire a notamment occupé le poste de com-

mandant de la Force de la Mission des Nations Unies pour l’assistance au Rwanda pendant le génocide de 
1994. Il est un défenseur reconnu des droits de la personne à l’échelle mondiale, ainsi qu’un auteur, confé-
rencier, consultant en leadership, conseiller inter-
national, ancien sénateur canadien et fondateur de 
la Fondation Roméo Dallaire et de l’Institut Dallaire 
pour les enfants, la paix et la sécurité.»
Operation Freedom Paws Canada est une organi-

sation à but non lucratif gérée par des bénévoles 
qui opère depuis le 403 Holiday Road à Fanny Bay. 
Elle estime que la relation thérapeutique particulière 
entre les chiens et les humains permet à toutes les 
personnes handicapées d’avoir une vie plus riche et 
de s’impliquer davantage dans leur communauté. 
Pour en savoir plus, consultez ofpcanada.org.

The pool at the 19 Wing Comox Fitness and 
Community Centre (FCC) has reopened and the 
Pacific Divers Scuba Club (PDSC) is ready to 
dive back in! Join them in the water this month!
Club Socials: Every Thursday evening between 

6:30 and 8 pm, members meet to socialize, 
plan upcoming activities, and rent equipment. 
Situated on the back corner of the FCC, the 
club boasts an impressive inventory of BCDs 
(buoyancy control devices), regulators, fins, 
and dive tanks.
Try Dives: On Tuesday, October 7 and Thurs-

day, October 9, from 6:30 to 8 pm, military 
members and their families may experience put-
ting on scuba gear and taking their first breathes 
underwater in the base pool before committing 
to PADI Open Water and Dry Suit courses. Par-
ticipants must be able to swim and be at least 
15 years old to register for these free Try Dives.
PADI Courses: 19 Wing PDSC offers PADI 

Open Water and Dry Suit Courses in a combo 
format. After spending four evening sessions in 
the base pool - October 21, 23, 28, 30 - partici-
pants will finish their training with two full days 
of ocean dives on November 1 and 2. PADI Open 
Water is the first scuba certification level. PADI 
Dry Suit teaches how to control the air in your 
drysuit along with your buoyancy. Registration is 
required before October 14 to allow participants 
to complete their online training prerequisites.
More information about the PDSC is avail-

able at CFMWS.ca/Comox/19WPDSC, and 
registration requests or questions may be 
emailed to 19WPDSC@gmail.com.

La piscine du Centre de conditionnement phy-
sique et communautaire (CCC) de la 19e Es-
cadre a rouvert ses portes et le Pacific Divers 
Scuba Club (PDSC) est prêt à replonger! Re-
joignez-les dans l’eau ce mois-ci!
Rencontres sociales du club: tous les jeu-

dis soirs entre 18h30 et 20h, les membres se 
réunissent pour socialiser, planifier les activi-
tés à venir et louer du matériel. Situé dans le 
coin arrière du CCC, le club dispose d’un im-
pressionnant inventaire de gilets stabilisateurs, 
de détendeurs, de palmes et de bouteilles de 
plongée.
Baptêmes de plongée: le mardi 7 octobre et 

le jeudi 9 octobre, de 18h30 à 20h, les membres 
et leurs familles peuvent essayer l’équipement 
de plongée et faire leurs premières respirations 
sous l’eau dans la piscine de la base avant de 
s’engager dans les cours PADI Open Water et 
Dry Suit. Les participants doivent savoir nager 
et être âgés d’au moins 15 ans pour s’inscrire 
à ces baptêmes de plongée gratuits.
Cours PADI: le PDSC propose des cours 

PADI Open Water et Dry Suit sous forme de 
combo. Après avoir passé quatre soirées dans 
la piscine - les 21, 23, 28 et 30 octobre - les 
participants termineront leur formation par 
deux journées complètes de plongée en mer 
le 1 et 2 novembre. Le PADI Open Water est 
le premier niveau de certification en plongée 
sous-marine. Le cours PADI Dry Suit enseigne 
comment contrôler l’air dans votre combinaison 
étanche ainsi que votre flottabilité. L’inscription 
est obligatoire avant le 14 octobre afin de per-
mettre aux participants de suivre la formation 
en ligne préalable.
Pour  p lus  d ’ in format ions  sur  le 

PDSC, consultez le site SBMFC.ca/ 
Comox/19WPDSC. Les demandes d’ins-
cription ou les questions peuvent être 
envoyées par courriel à sbmfc.ca/co-
mox/19wpdsc_fr.

Diving back into the pool!
Retour à la piscine!

WIN A PAIR OF TICKETS! 
Email totemtimes@gmail.com with OFP 
HERO in the subject line. The winner will 
be notified on November 1.

GAGNEZ UNE PAIRE DE 
BILLETS! Envoyez un e-mail à totem-
times@gmail.com avec OPF HERO dans la 
ligne d'objet. Le gagnant sera informé le 
1er novembre.

O Christmas Tea: A British Comedy returns to Sid Williams Theatre on November 10 for two 
shows, 3 and 7:30pm. If you’re a fan of Monty Python, Mr. Bean, and Dr. Seuss, James & Jame-
sy’s latest theatrical effort is definitely your cup of tea! Stay tuned for a chance to win tickets, 
or buy now at sidwilliamstheatre.com! | O Christmas Tea: A British Comedy revient au Sid Wil-
liams Theatre le 10 novembre pour deux représentations, à 15h et 19h30. Si vous êtes fan de 
Monty Python, Mr Bean et Dr Seuss, la dernière pièce de James & Jamesy est faite pour vous! 
Regardez ici pour gagner des billets ou achetez maintenant sur sidwilliamstheatre.com!
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Downtown
Comox

  50% Book
Trade

Discount!

Vancouver Island Society
for Adaptive Snowsports (VISAS)

New Instructor
Information Presentation
Wednesday, October 29
7 to 9pm
Florence Filberg Centre - Evergreen Lounge
411 Anderton Avenue, Courtenay

For more information or to sign up, visit 
visasweb.ca or email viadaptivesnowsport@
gmail.com.

Présentation d’information pour 
les nouveaux instructeurs
Mercredi 29 octobre
De 19h à 21h
Centre Florence Filberg -
Salon Evergreen
411, avenue Anderton, 
Courtenay

Pour plus d’infor-
mations ou pour 
vous  i n s c r i r e , 
rendez-vous sur 
visasweb.ca ou en-
voyez un courriel 
à viadaptivesnow 
sport@gmail.com.


